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Sitno, 10 lipca 2014 roku 
 

ST.0002.VI.50.2014 
 

 

Protokół Nr L/2014 

R a d y  G m i n y 
 Sitno 

z dnia 10 lipca 2014 roku 
 
 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

4. Podjęcie uchwał: 
- w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego.  

5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi. 

7. Sprawy różne. 

8. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

9. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Radni obecni: 
 

1. Biłant Marek 

2. Borowiec Andrzej 

3. Antoni Gazda 

4. Juszczak Andrzej 

5. Kozak Leszek 

6. Mazurek Janusz 

7. Mazurek Jerzy 

8. Niedźwiedź Zygmunt 

9. Palikot Piotr 

10. Pawlicha Bogdan 

11. Szajnoga Marek 

12. Tarkot Alina 

13. Tukiendorf Edward 

 

 

Radni nieobecni: 
1. Ostapińska Dorota 

2. Stefańczuk Zbigniew 
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Ad. 1 

 

Otwarcie obrad sesji 
 

         Otwarcia obrad L Sesji Rady Gminy w bieżącej kadencji dokonał 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf. 

Przewodniczący powitał Radnych i sołtysów, a także gości zaproszonych: Wójta 

Gminy Pana Kajetana Protasa, Sekretarza Gminy Pana Mariana Bernata, 

Skarbnika Gminy Panią Jolantę Hryciuk, Panią kierownik GOPS Barbarę Tor, 

oraz Panią Agnieszkę Grzesiuk Dyrektor CKzB w Sitnie. Obrady rozpoczęły się 

o godz. 12
00

 i trwały do godz. 14
46

. 

 

Ad. 2 

 

Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad 
 

    Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad pytając, czy są do 

niego uwagi. 

 Dalej Pan Przewodniczący zaproponował, że poprowadzi sesję do 

momentu głosowania, a procedurę głosowania przekaże Panu Biłantowi 

Zastępcy Przewodniczącego, ponieważ  stwierdził, iż nie będzie prowadził 

głosowania w swojej sprawie.  

Państwo Radni przyjęli proponowany porządek wraz z tymi ustaleniami 

dotyczącymi głosowania jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy na podstawie listy obecności stwierdził, że 

w obradach uczestniczy 13 Radnych, co stanowi niezbędne quorum potrzebne 

do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Ad. 3 

 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
 

        Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, by w skład Komisji Uchwał                 

i Wniosków weszli nw. Radni: Zygmunt Niedźwiedź, Antoni Gazda i Janusz 

Mazurek.  

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji i zostali powołani do jej 

składu jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 
 

Pan Pawlicha zapytał:, „czy nie trzeba powołać komisji skrutacyjnej?” 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że w przypadku wygaśnięcia mandatu jest to 

głosowanie jawne i nie trzeba żadnej komisji skrutacyjnej. 

Pan Wójt dodał, że uchwała podejmowana jest zwykłą większością głosów. 

Pan Pawlicha powiedział:, „żeby było to w porządku, to powołanie 

i odwołanie przewodniczącego rady jest głosowanie tajne”.  
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Pan Sekretarz odpowiedział:, „(…)że są to dwie różne rzeczy, ponieważ my 

na razie dyskutujemy nad wygaśnięciem mandatu. Pan Przewodniczący 

w momencie kiedy wygasa mandat ma 7 dni  na odwołanie. Wtedy się rada 

zastanowi czy dalsze sesje prowadzi zastępca przewodniczącego, czy też jest 

wybierany nowy przewodniczący”.  
 

Ad. 4 

 

Podjęcie uchwał 

 

Przy podejmowaniu Uchwał brało udział 13 Radnych. 

Pan Zygmunt Niedźwiedź odczytał kolejno projekty Uchwał celem ich podjęcia: 

 

1) Uchwała nr L/276/2014 Rady Gminy Sitno z dnia 10 lipca 2014 r. w sprawie 

stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 

  

Pan Sekretarz poinformował radnych o piśmie, jakie przyszło 2 lipca br. 

z Biura Wyborczego w Zamościu w sprawie Pana Przewodniczącego Edwarda 

Tukiendorf, stwierdzające o przewinieniu i o karze.   

Następnie Pan Sekretarz powiedział, że Zastępca Przewodniczącego Pan 

Biłant wystąpił z pismem do Sądu Rejonowego o przekazanie dokumentów 

sprawie Pana Przewodniczącego, jednak z sądu nie ma jeszcze odpowiedzi.  

Pan Biłant powiedział, że dowiadywał się sądzie i jedynym adresatem 

wyroku jest Biuro Wyborcze, a obowiązkiem Biura wyborczego jest 

powiadomienie gminy i Wojewody. 

Pan Pawlicha poprosił o odczytanie pisma z Biura Wyborczego. 

Pan Sekretarz odczytał pismo. ( kop. pisma stanowi załącznik do materiałów 

z sesji). 

Pan Przewodniczący powiedział:, „że gdy się wyrok uprawomocnił Biuro 

Wyborcze wystąpiło do Sądu z zapytaniem, czy Edward Tukiendorf występuje 

w rejestrze osób skazanych. Następnie Biuro Wyborcze telefonicznie przekazało 

informację  do Urzędu Gminy, iż Pan E. Tukiendorf nie figuruje w rejestrze osób 

skazanych. Także kolega Piotr H. dzwonił do Biura Wyborczego z tym 

zapytaniem i  Pan Sekretarz również, jednak nie było takiego wpisu. Dlatego też 

to wszystko tak długo trwało. Do chwilo obecnej nie było żadnej informacji 

z Biura Wyborczego. Składałem już wyjaśnienia, informowałem radę, żadna 

tajemnica nie była, prasa wiedziała, Państwo radni wiedzieli, wszyscy wiedzieli 

nie było żadnej tajemnicy. Tyle moich wyjaśnień. Dziękuję bardzo.”  

Pan Zastępca Przewodniczącego zapytał: „czy ktoś z Państwa chce zabrać 

głos?” 

Pan Przewodniczący powiedział,: że przekazuje prowadzenie sesji Panu 

Biłantowi Zastępcy Przewodniczącego. 

Pan Biłant stwierdził, że Rada powinna dzisiaj podjąć tą uchwałę, ponieważ 

po tych artykułach prasowych „(…)trzeba zdjąć to z rady, żebyśmy własnymi 
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głowami nie byli opisywani, że rada nie podejmuje chociaż zgodnie z prawem 

powinna to zrobić”. 

Następnie Pan Biłant zapytał czy przechodzimy już do głosowania. 

Pan Wójt zaproponował, aby każdy z Państwa się wypowiedział w tej 

sprawie. 

Pan Pawlicha zapytał,: „co z uchwałami, czy one są prawomocne ponieważ 

zgodnie z uprawomocnieniem wyroku Przewodniczący nie powinien zajmować 

stanowiska”.  

Pan Biłant wyjaśnił, że nigdzie nie jest wskazane, że uchwały są nieważne 

dopóki rada bądź Wojewoda nie podejmie decyzji o uchyleniu mandatu. 

Pan Juszczak stwierdził, że występując do Sądu z zapytaniem, co do 

ważności uchwał, w tej sytuacji może spowodować zablokowanie nam 

możliwość jakiejkolwiek pracy na czas wyjaśnienia.  

Następnie głos zabrała Pani Janina Zawada mówiąc, że trzeba dojść do 

porozumienia i wykazać trochę zrozumienia w stosunku do Przewodniczącego.  

Pan Niedźwiedź powiedział, że Pan Tukiendorf od wielu lat pracuje na rzecz 

Gminy, ale tego się nie widzi.  

Pan Wójt dodał, że to już ponad 30 lat pracy Pana Tukiendorf dla Gminy, 

a następnie przedstawił zasługi Pana Przewodniczącego i poprosił o zrozumienie 

i wyrozumiałość dla Pana Tukiendorf. 

Pan Tukiendorf dodał: „(…)że przed ukazaniem się jeszcze pierwszego 

artykułu w prasie rozmawiał z Panią redaktor o całokształcie pracy w radzie i od 

początku, o pozytywach i negatywach, jednak w prasie ani jedno słowo 

pozytywne się nie ukazało. Jest to bardzo bolesne  bo prasa nie napisała tego 

postronnie, tylko jednostronnie zostałem skazany. 

Pan Pawlicha powiedział,: „nie jesteśmy sędziami tego wszystkiego, my 

jesteśmy z ustawy przymuszeni do tego co mamy zrobić”. 

Następnie Pan Pawlicha powiedział, że na miejscu Pana Przewodniczącego 

by się zrzekł, chociaż z funkcji Przewodniczącego. 

Dalej Pan Pawlicha zaproponował przerwę przed głosowaniem. 

Pani Zawada powiedziała,: „kto pod kim dołki kopie ten sam w nie wpada”. 

Pan Biłant powiedział,: „że jeżeli rada dzisiaj nie podejmie uchwały to 

uchwała ta idzie do Biura Wyborczego i do Wojewody, który ma 30 dni na 

podjęcie decyzji o uchyleniu mandatu radnego”. 

Pan Sekretarz wyjaśnił,: „że nie do końca, ponieważ rada gminy ma 3 

miesiące i na następnej sesji może być kolejna dyskusja”. 

Pan Biłant powiedział,: że rada dostała wyrok, czy Pan Przewodniczący 

może w tej chwili podpisywać uchwały? Czy jeżeli Wojewoda go odwoła, to czy 

nie uchyli wszystkich uchwał, bo radny wówczas już wiedział, że nie może 

pełnić funkcji radnego i rada wiedziała”. 

Pan Sekretarz odpowiedział,: „(…) że są 3 miesiące od 2 lipca na podjęcie 

uchwały. Następną sesję mamy 28 sierpnia, jeżeli uchwała znowu nie przejdzie, 

minie 3 miesiące i Wojewoda dopiero wtedy wyda zarządzenie zastępcze.  
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Pan Zastępca Przewodniczącego zarządził przerwę. 

Po przerwie Pan Przewodniczący powiedział, że jeżeli Państwo Radni chcą, 

aby się zrzekł z funkcji Przewodniczącego, to nie ma problemu jeżeli jest taka 

wola rady to bardzo chętnie ustąpi z tej funkcji. 

Pan Szajnoga powiedział,: „że jego zdaniem to nie jest wola rady. To jest 

Pańska decyzja suwerenna, co Pan zrobi, ale chyba większość uważa, że to by 

było bardzo dobre rozwiązanie”. 

Pan Przewodniczący odpowiedział,: „że jeżeli Państwo radni tak uważają to 

na następną sesję będzie przygotowany wniosek”. 

Pan Biłant powiedział,: „ że w związku z tym iż dyskusja na temat tej 

uchwały była dość długa przystępujemy do podjęcia w powyższej sprawie 

uchwały. 

Następnie Pan Biłant zapytał kto z Państwa radnych jest za podjęciem 

uchwały w sprawie wygaśnięciem mandatu Pana radnego 

Za podjęciem uchwały był 1 głos, przeciw było 6 głosów i 5 głosów 

wstrzymujących się. 

Uchwała ta nie została przyjęta. 

 Pan Biłant przekazał dalsze prowadzenie sesji Panu Przewodniczącemu. 

 Pan Przewodniczący podziękował radnym za zajęcie stanowiska. 

 

Ad. 5 

 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

 

Sprawozdanie przedstawił Wójt Gminy Sitno dr inż. Kajetan Protas. 

Porusza zagadnienia: 

 

1. Sprawy drogowe ( odbyły się przetargi na następujące drogi:  Rozdoły, 

Horyszów –Nowa Kolonia, Karp, Stanisławka, Rozdoły-Horyszów, Czołki, 

Sitno Góra, Sitno hydrofornia ODR, Kornelówka) 

2. Inwestycyjne( podpisanie umowy na wykonanie siłowni zewnętrznej 

w Jarosławcu, punkt Widokowy w Kornelówce, remiza w Cześnikach, 

świetlica w Czołkach, kolektory słoneczne); 

3. Sprawy gospodarcze (poprawiono częściowo boisko w Stabrowie, 

przełożenie chodnika przy szkole w Sitnie, wywóz nieczystości, koszenie); 

4. Wystawy w LODR; 

5. Strażackie ( zmagania sportowe, potrzeba remontu samochodu strażackiego 

z Rozdół, potrzeba uzupełnia sprzętu pożarniczego, możliwość zakupu 

samochodu dla OSP Kolonia Sitno za kwotę około 60tys. zł); 

6. Sprawy kulturalne; 

7. Igrzysk sportowych w Sitnie; 
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Pan Sekretarz powiedział, że Starosta dołożył do drogi w Sitnie w centrum 

100tys. zł środków własnych, my daliśmy 50tys.zł, brakuje jeszcze 25 tys. zł, 

musimy to podjąć ponieważ to jest wizytówka Gminy. 

Kolejna sprawa to zrobienie kawałka chodnika w Czołkach przy 

wyremontowanym obiekcie. 

Następnie Pan Sekretarz powiedział, że jeśli chodzi o samochód dla OSP 

w Kolonii Sitno to Pan sprzedający, jest w stanie pójść na ugodę i rozłożyć na 

raty spłatę samochodu. Musimy tylko mu zapłacić na razie około 25tys. zł, 

a w związku z tym musimy to podjąć. 

Pan Pawlicha zapytał czy wytrzymamy to finansowo.  

Pan Przewodniczący powiedział, że zanim przejdziemy do przegłosowania 

tych spraw, o których mówił Pan Sekretarz to odczyta pismo z Zarządu Dróg 

Powiatowych dot. drogi w Sitnie. 

Pan Przewodniczący zapytał czy ktoś z Państwa radnych chciałby zapytać 

odnośnie tych kwestii o których mówił Pan Wójt i Pan Sekretarz. 

Ponieważ pytań nie było Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie do realizacji tych inwestycji, o których była mowa, a na które nie ma 

w tej chwili środków, jednak będzie możliwość rozmów i przyjęcia do realizacji 

finansowych w roku 2015.  

Państwo Radni jednogłośnie przyjęli zaproponowane do realizacji 

inwestycje. 

Następnie Pan Przewodniczący odczytał uchwałę ze Starostwa w sprawie 

podziału powiatu zamojskiego na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic 

i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu.  

Kolejno Pan Przewodniczący poinformował o piśmie od Komisarza 

Wyborczego w Zamościu w sprawie granic okręgów wyborczych w wyborach 

samorządowych zaplanowanych na 16 listopada br. W nawiązaniu do pisma Pan 

Przewodniczący poinformował, że my już mamy taką uchwałę podjętą. 

 

Ad. 6 

 

Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi. 

 

Punkt został zrealizowany wraz ze sprawami różnymi. 

 

Ad. 7 

 

Sprawy różne 

 

Pan Kozak zapytał jak wygląda sprawa z solarami. 

Pan Sekretarz odpowiedział, że zostały zawiezione poprawki i wszystko jest 

na dobrej drodze. 
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Pan Palikot poprosił o 4tys. zł jakby znalazły się oszczędności na wykonanie 

schodów i balkonu w remizie w Bożym Darze. 

Pan Jerzy Mazurek poprosił o wykoszenie trawy przy drodze za Byliną, oraz 

pomalowanie i wymienienie desek spróchniałych na  przystanku przy kościele 

w Cześnikach. 

Kolejno Pan Jerzy Mazurek poinformował, że w Karpiu jest zatkana rura na 

zatoce autobusowej i woda nie odchodzi przy rampie. 

Dalej Pan Jerzy Mazurek ponowił prośbę dot. poprawienia chodnika 

w Cześnikach, a także zapytał jak wygląda sprawa sanitariatów w szkole 

w Cześnikach. 

 Pan Sekretarz odpowiedział, że od wczoraj są remontowane sanitariaty, 

jednak na pewno tych środków nie wystarczy, jednak ma  nadzieję że 

z funduszu sołeckiego na drugi rok zostaną przeznaczone jakieś pieniądze na ten 

cel.   

Następnie Pan Sekretarz poinformował, że w Jarosławcu zostało ogrodzone 

boisko za remizą i dodał że ma nadzieję, iż w końcu wspólnota Jarosławca się 

spotka i decyzje podejmie, ponieważ najwyższa pora żeby był właściwy 

gospodarz tego wszystkiego. 

Pan Jerzy Mazurek stwierdził, że jeśli chodzi o fundusz sołecki Cześnik to 

powinniśmy dołączyć obie kolonie ponieważ dzieci z tych kolonii też chodzą do 

tej szkoły. 

 Pan Sekretarz powiedział, że trzeba też będzie wymienić zniszczone płytki 

PCV na terakotę. 

Pan Kozak podziękował za asfalt i poprosił jeszcze o poprawę drogi od 

szkoły w Kornelówce w górę.   

Następnie Pan Kozak poprosił o przycięcie drzew koło oczyszczalni ODR 

ponieważ nie można już przejechać. 

Pan Szajnoga powiedział, że albo melioracja w Jarosławcu będzie zrobiona, 

albo dajmy sobie już spokój z melioracją i zaproponował, aby Przewodniczący 

Komisji Rolnictwa przejechał się i zobaczył jak to wygląda. 

Pan Palikot poprosił o rozwiązanie sprawy z bobrami ponieważ rozbieranie 

tamy nic nie daje. 

Pan Juszczak powiedział, że na osiedlu w Jarosławcu były równane dołki na 

ulicach jednak nie na wszystkich, a w związku z tym od czego to zależy. 

Pan Wójt odpowiedział, że jeżeli znajdziemy trochę środków to będziemy to 

zasypywać. 

Pan Zdzisław Skóra powiedział, że było mówione o przekazaniu funduszu 

sołeckiego jednak są jeszcze Koła Gospodyń Wiejskich które też są im 

potrzebne. 

Pan Przewodniczący stwierdził, że z tymi kołami to wcale nie jest tak, że nic 

nie dostają ponieważ dostają  stroje i nie tylko, a nie tylko z funduszu sołeckiego 

się utrzymują. 
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Następnie Pan Wójt nawiązał do Koła Gospodyń Wiejskich i do 

najbliższych dożynek, które odbędą się w Kornelówce , informując że zostało 

przyjęte, iż w tym roku nie będzie tyle jedzenia, tylko będą ciasta, a w związku 

z tym kwota zostanie obniżona dla KGW z 700zł do 400zł. Chcemy również 

zaproponować dla wszystkich bigos i jeden stół. 

Pan Sekretarz poprosił o przegłosowanie przeznaczenia środków własnych 

na namioty, na które został złożony projekt w ramach LGD „Ziemia Zamojska”.  

Pan Pawlicha powiedział, że w Centrum teleinformatycznym w Cześnikach 

trzeba wymienić okna.  

Pan Sekretarz powiedział, że w marcu, czy w kwietniu musimy uruchomić 

muzeum i zatrudnić pracowników.   

Dalej Pan Sekretarz poinformował, że w poniedziałek została podpisana 

umowa na roboty dodatkowe nie określająca do końca zakresu, która będzie 

rozliczona na końcu, ta kwota będzie jednak spora, ale i efekt będzie. 

   

 

Ad. 8 

 

Przyjęcie protokołów z poprzedniej sesji 

 

Protokół Nr XLIX/2014 wyłożony był do wglądu bezpośrednio w trakcie 

obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy Państwo Radni zapoznali się  

z Protokołem i czy są do niego uwagi. 

Państwo Radni nie wnosili uwag i przyjęli ww. Protokół w głosowaniu 

jawnym przy 11 głosach za i 2 głosach wstrzymujących się. 

 

 

Ad. 9 

 

Zamknięcie obrad sesji 

 

Na zakończenie obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy podziękował 

zaproszonym gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami: 

 
 

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji” 

 
Na tym protokół zakończono i podpisano.     PRZEWODNICZĄCY 
              RADY GMINY 

Protokołował: Piotr Harczuk           Edward Tukiendorf 

 


